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13. Saeimas vēlēšanās Iecavas 
novadā visvairāk balsu (616) 
ieguvusi Jaunā konservatīvā 
partija, kurai ar 575 balsīm 
seko politiskā partija «KPV LV», 
bet trešajā vietā ar 542 balsīm 
ierindojusies Nacionālā apvienība 
«Visu Latvijai!»-«Tēvzemei un 
Brīvībai/LNNK», liecina Centrālās 

vēlēšanu komisijas (CVK) 
apkopotā informācija.

Iecavas novada vēlēšanu iecirknī 
nobalsoja 3606 vēlētāji no 6228 balss- 
tiesīgajiem novada iedzīvotājiem, un 
šis aktivitātes rādītājs ir nedaudz 
augstāks (57,9 %) kā valstī kopumā 
(54,60%). Aktivitātes rādītājs ir maz-
liet zemāks kā iepriekšējās Saeimas 
vēlēšanās, kad savas balsis par parti-
ju sarakstiem atdeva 62,72% Iecavas 

novada vēlētāju. Nobalsojušo pro-
centi attiecībā pret Iecavas novada 
balsstiesīgo skaitu gan ir nosacīti, jo 
Saeimas vēlēšanās vēlētāji var balsot 
jebkurā iecirknī. Piemēram, Iecavu 
par savu balsošanas vietu sestdien 
bija izvēlējušies arī divu sarakstu 
līderi Zemgalē - Ilze Viņķele (Attīs-
tībai/Par!) un Krišjānis Feldmans 
(Jaunā konservatīvā partija). 

Sagaidot Latvijas simtgadi, 
noskriesim 100 apļus

Iecerēts nākamgad 
organizēt folkloras festivālu

Izglītības, kultūras un sporta 
komitejas deputāti 10. oktobra 
sēdē atbalstīja ieceri  
2019. gada 18. un 19. maijā 
Iecavā rīkot bērnu un jauniešu 
folkloras svētkus «Pulkā eimu, 
pulkā teku». 

Lai veicinātu Iecavas novada 
iedzīvotāju dalību Latvijas 
simtgadei veltītajos pasākumos 
un popularizētu veselīgu 
dzīvesveidu, Iecavas novada 
sporta skola  «Dartija» organizē 
100 apļu skrējienu.

Tas norisināsies Iecavas novada 
stadionā piecās kārtās - otrdienās 
laika periodā no 16. oktobra līdz  
13. novembrim.

Katrs dalībnieks drīkst piedalīties 
tikai vienu reizi dienā (plkst. 15.00–
16.00 vai 18.00–19.00). Norādītajos 
laikos katrs dalībnieks var izvēlēties 
sev piemērotu apļu skaitu. Pieteikša-
nās - uz vietas stadionā. Augstvērtī-
gāko rezultātu sasniedzēji saņems 
pārsteiguma balvas. Rezultāti tiks 
paziņoti 13. novembrī plkst. 19.00 
stadionā. Nolikums lasāms portālā 
www.iecava.lv. 

Iecavas vēlēšanu iecirknī 
nobalsojuši 3606 iedzīvotāji

Tiek plānots, ka festivālā pie-
dalīsies 85 bērnu un jauniešu 
folkloras kopas ar 1200-1600 da-
lībniekiem. Festivāla rīkošanas 
izmaksas segs paši pasākuma or-
ganizatori (Valsts izglītības satura 
centrs) un dalībnieki, novadam 
tiek lūgts tikai organizatoriskais 
atbalsts.

Diāna Goldmane
sabiedrisko attiecību speciāliste
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Ieva Sietniece, Valsts policijas 
Zemgales reģiona pārvaldes 
vecākā speciāliste 

Ilze Dāme-Birziņa
VUGD Prevencijas un sabiedrības 
informēšanas nodaļa

Skolu ziņas : : :

No piedūmota dzīvokļa
izglābts viens cilvēks

Laika posmā no 2. oktobra  
plkst. 7 līdz 6. oktobra plkst. 11 no 
garāžas Dzirnavu ielā nozagtas čet-
ras vieglās automašīnas ziemas rie-
pas. Uzsākts kriminālprocess.

6. oktobrī plkst. 17.10 Iecavas 

Svētdien, 7. oktobrī,  
plkst. 10.19 ugunsdzēsēji glābēji 
saņēma izsaukumu uz Sila ielu 
Iecavā, kur trīsstāvu dzīvojamā 
mājā bija jūtams sadūmojums.

Zālītes speciālās internātpa-
matskolas pieci izglītojamie pieda-
lījās grandiozajā «Latvijas skolas so-
mas» atklāšanas pasākumā 6. sep-
tembrī. Mēs pievienojamies visām 
labajām atsauksmēm par šo pasā-
kumu un esam priecīgi, ka varam 
būt to 240 tūkstošu Latvijas skolu 
jauniešu vidū, kas piedalīsies Lat-
vijas valsts simtgades programmas 
iniciatīvā «Latvijas skolas soma».

Profesionālo klašu izglītojamie 
7. septembrī apmeklēja Ķīpsalu, 
lai piedalītos Riga Food rīkotajā pa-
sākumā «Latvijas pavārs». Visi no 
Rīgas atgriezās ar jaunām idejām, 
bukletiem, interesantām receptēm 
un jaunu darba sparu.

11. septembrī piedalījāmies 
Dzejas dienu pasākumā Bauskā.  
13. septembrī apmeklējām Rīgas 
Zooloģisko dārzu. 

Sākumskolā sadarbībā ar «C» 
klasēm 19. septembrī notika Dze-
jas dienu pēcpusdiena «Kā lai savu 
dzimteni tēloju?» 

20. septembrī pirmsskola, sā-
kumskola un «C» klašu skolēni ap-
meklēja leļļu teātra izrādi «Noslēpu-
mu sala» Iecavas kultūras namā.

Olimpiskā diena 21. septembrī 
mūsu skolā iesākās ar vingrošanu 

Aija Sietiņa

Iecavas novada 
pašvaldības administrācija 

(reģ. Nr. 90000056376) 
aicina darbā 

Valsts un pašvaldības vienotā klientu 
apkalpošanas centra (VPVKAC) speciālistu.

Darba pienākumi:
• kvalitatīvi apkalpot VPVKAC klientus, sniedzot informāciju klā-
tienē un attālināti par valsts un pašvaldības pakalpojumiem, to 
saņemšanas kārtību un nepieciešamajiem dokumentiem;
• pieņemt, reģistrēt un nosūtīt attiecīgajām valsts iestādēm klientu 
iesniegtos dokumentus;
• lietot specializētas datorprogrammas un elektroniskos sakaru 
līdzekļus;
• koordinēt un nodrošināt operatīvu informācijas apriti.

Prasības pretendentiem:
• augstākā izglītība humanitārajās vai tiesību zinātnēs;
• pieredze pakalpojumu sniegšanā valsts vai pašvaldību iestādēs, 
klientu apkalpošanā;
• teicamas saskarsmes, komunikācijas un sadarbības prasmes;
• pieredze dokumentu pārvaldības jomā;
• valsts valodas prasme augstākajā līmenī, krievu valodas prasme 
sarunvalodas līmenī; angļu/vācu valodas prasme tiks uzskatīta 
par priekšrocību;
• teicamas datora lietošanas prasmes.

Motivētu pieteikuma vēstuli, CV, izglītību un kvalifikāciju aplie-
cinošu dokumentu kopijas iesniegt Iecavas novada pašvaldības 
administrācijā līdz 2018. gada 25. oktobrim (ieskaitot), sūtot pa 
e-pastu uz adresi dome@iecava.lv, pa pastu Skolas iela 4-40, 
Iecava, Iecavas novads, LV-3913, vai personīgi, ar norādi «Pietei-
kums vakancei – VPVKAC speciālists».
Sazināsimies tikai ar tiem kandidātiem, kuri tiks aicināti uz darba 
interviju. 
Informējam, ka amata pretendenta iesniegtie personas dati tiks 
apstrādāti, tikai lai nodrošinātu VPVKAC klientu apkalpošanas 
speciālista amata pretendentu atlases norisi, pēc kuras noslēguma 
iesūtītie CV tiks dzēsti/iznīcināti. Personas datu apstrādes pārzi-
nis ir Iecavas novada pašvaldības administrācija Skolas ielā 4-40, 
Iecavā, Iecavas novadā.

skolas zālē. Vingroja visi - lielie, 
mazie, skolotājas.  Zālē valdīja jaut-
ra noskaņa, jo vingrojumu precīza 
izpildīšana nebija tik vienkārša, kā 
sākumā šķita. Turpinājumā sporta 
laukumā notika jautrā sportošana 
četrās komandās dažādās disciplī-
nās. Lielu jautrību skolēniem sagā-
dāja «lēkšana pa pēdām», «slēpoša-
na» divatā, kā arī lēkšana uz liela-
jām bumbām.  Diena bija kā radīta 
sportiskajām aktivitātēm ārā!

25. septembrī notika iluzionis-
tu apvienības «Abrakadabra» šovs 
«Brīnumu kalēji». Šova vadītājs  
ieveda bērnus maģijas, prieka un 
jautrības pasaulē.  

26. septembrī notika speciā-
lo skolu olimpiāde rudens krosā 
Lielplatonē. Mūsu skolas meitenes 
guva izcilus rezultātus – ieguva trīs 
godalgotās vietas.  1. vietu savā ve-
cuma grupā izcīnīja 4. klases skol-
niece Alise Riekstiņa un Kitija Ka-
napecka no 9. klases, bet 2. vietu - 
Santa Sujeta. 6. klases skolniece 
Krista Šmithena izcīnīja 4. vietu. 
Paldies sporta skolotājam Jurim 
Sinkovskim! Paldies arī latviešu 
valodas skolotājām Gundegai Neve-
rovskai, Dacei Zauerei un vizuālās 
mākslas skolotājai Sigitai Lazber-
gai, kas izglītojamos sagatavoja no-
vada Dzejas dienu konkursam. 

Ierodoties notikuma vietā, 
konstatēts, ka otrā stāva dzīvoklī 
0,03 m2 platībā dedzis bez uzrau-
dzības atstāts piededzis ēdiens. 
Ugunsdzēsēji glābēji no piedūmo-
tā dzīvokļa izglāba vienu cilvēku. 
Ugunsgrēks likvidēts pirms Valsts 
ugunsdzēsības un glābšanas die-
nesta ierašanās. 

Melnās ziņas : : :

novadā, vadot automašīnu Peugeot 
807, 1985. gadā dzimis vīrietis iz-
raisīja sadursmi ar pretimbraucošo 
automašīnu VW Golf plus. Bojātas 
automašīnas. 6. oktobrī plkst. 20.11 
Rīgas ielā aizturēts 1980. gadā dzi-
mis vīrietis, kurš vadījis automašīnu 
AUDI 80 bez transportlīdzekļa vadī-
tāja tiesībām, kuras ir atņemtas. Uz-
sākts kriminālprocess. 

Jauko laiku septembra vidū izglītojamie kopā ar pedagogiem 
izbaudīja arī Jūrmalā.
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9. oktobrī notika kārtējā 
Finanšu komitejas sēde. 
Attaisnojošu iemeslu dēļ 
sēdē nepiedalījās komitejas 
priekšsēdētājs Aivars 
Mačeks un deputāts Viktors 
Sidorenkovs.

Deputāti skatīja jautājumu 
par Iecavas novada pašvaldības 
prioritārajiem investīciju pro-
jektiem 2019. gadā. Ņemot vērā 
pašvaldības budžeta izpildītāju 
iesniegtos īstenojamos projektus 
un pasākumus un Iecavas novada 
domes pastāvīgo komiteju priekš-
likumus, deputāti par 2019. gada 
prioritārajiem investīciju projek-
tiem izvirzīja:

Diāna Goldmane
sabiedrisko attiecību speciāliste

Novada domē 

Šis pasākums ir tradicionālās 
kultūras festivāls ar meistardarb-
nīcām, kopīgu tradīciju mācīšanos, 
kultūrvides izzināšanu un dalīšanās 
ar savu tradīciju mantojumu, veido-
jot koncertprogrammas. Festivāls ir 
neatņemama Latvijas skolu jaunat-
nes Dziesmu un deju svētku proce-
sa sastāvdaļa un mērķtiecīgi turpina 
bērnu izglītošanu tradicionālās kul-
tūras jomā. 

Darba grupa, kura tika radīta ar 
mērķi izveidot izglītības attīstības 
plānu Iecavas novadā, iepazīstinā-
ja komitejas deputātus ar saviem 
priekšlikumiem. Plāna galvenais 
mērķis ir ar iespējami minimāliem 
finanšu līdzekļiem nodrošināt ar vie-
tām izglītojamos novada pirmssko-

Koku stādīšanā iesaista jauno paaudzi

Iecavas novada pašvaldība 
šogad iesaistījās Latvijas 
Pašvaldību savienības (LPS) 
projektā «Pašvaldību labie darbi 
parkos Latvijas simtgadei» un, 
gatavojoties Latvijas simtgadei, 
Meža dienu 2018 ietvaros 
centās padarīt mūsu zemi 
krāšņāku. 

9. oktobrī pirmsskolas izglītī-
bas iestādes «Dartija» sešgadnie-
ki, audzinātāja Žanna Trihonova 
un iestādes vadītāja Irīna Frei-
mane sadarbībā ar dārzkopības 
speciālisti Sarmīti Avotu un vi-
ņas priekšgājēju Dainu Rudzīti 
Iecavas parkā iestādīja vairākus 
kokus. Projekta gaitā parka stā-
dījumiem pievienojies kizils, divi 
sarkanlapu ozoli, divu veidu pīlā-
dži, burvju lazda, zīdkoks, dižskā-
bārdis un sarkanlapu ievas.

Bērni ne tikai piedalījās koci-
ņu stādīšanā, bet arī uzklausīja 
interesantus stāstus par attiecī-
gajām koku sugām, minēja mīk-
las, skandēja tautasdziesmas, 
apskatījās, kādas izskatās vita-
mīniem bagātā kizila oga, ko no 
sava dārza bija atvedusi parādīt 
dārzniece.   

Žanna Trihonova pastāstīja, 
ka piedalīšanās koku stādīšanā 
lieliski sasaucas ar iestādes da-
lību Latvijas Valsts mežu ekopro- 
grammā bērnudārziem «Cūkmena 
detektīvi», kuras mērķis ir rosināt 
bērnos atbildību pret vidi, vairojot 
izpratni par lieko un vērtīgo dabā. 

LPS projektā «Pašvaldību labie 

- Iecavas vidusskolas ēdinā-
šanas korpusa paplašināšanu un 
aktu zāles projektēšanu un izbū-
vi;

- pirmsskolas izglītības vietu 
skaita palielināšanu novadā;

- Iecavas internātpamatskolas 
sporta zāles celtniecības tehnis-
kās dokumentācijas izstrādi;

- daudzdzīvokļu ēku iekšpa-
galmu pārbūves Iecavā (teritorija 
starp Rīgas, Sporta un Edvarta 
Virzas ielu) 1. kārtu;

- Sarkanās skolas ēkas atjau-
nošanas projekta izstrādi;

- skeitparka izveidi Iecavā pie 
luterāņu baznīcas un teritorijas 
labiekārtošanu teritorijā no Tirgus 
un Sporta ielas krustojuma līdz 
Pārupes gājēju tiltam;

- Brīvības pieminekļa kāpņu 
pārbūvi. 

darbi parkos Latvijas simtgadei» 
ir iesaistījušās 77 Latvijas paš-
valdības, un tā gaitā pašvaldības 
veic parku sakopšanu, stādījumu 
atjaunošanu, mazo arhitektū-
ras formu, piemēram, pašvaldī-
bu simbolu, tiltiņu, solu, galdu, 
atkritumu urnu un citu objektu 
izvietošanu parkos, kā arī rīko 
pasākumus, lai izglītotu vietējos 
iedzīvotājus un skolu jaunatni 
par meža nozari. 

Projektu finansē Meža attīstī-
bas fonds, un Iecavas novadam 

atvēlētais finansējums projekta 
īstenošanai bija 500 eiro. 

Iecerēts nākamgad 
organizēt folkloras festivālu

las un pamatizglītības iestādēs. Tika 
aplūkota esošā situācija, kura rāda, 
ka izglītojamo bērnu skaits vairākās 
iestādēs jau tagad ir pārāk liels, un 
katru gadu varētu pakāpeniski pie-
augt. Deputāti iepazinās ar iespēja-
miem rīcības variantiem un virzīja 
tos tālākai izskatīšanai domes sēdē.

Līdz 20. septembrim ikvienam 
bija iespēja pieteikt pretendentus 
pašvaldības apbalvojumam «Ieca-
vas Gada cilvēks». Kopā tika saņem-
ti septiņi pieteikumi, kurus deputāti 
apstiprināja un nolēma virzīt izska-
tīšanai un galējā lēmuma pieņemša-
nai domes sēdē. Tāds pats lēmums 
tika pieņemts par pieteikumiem, 
kuros deputātus aicina vairākiem 
novada iedzīvotājiem piešķirt Ieca-
vas novada domes Goda rakstu un 
naudas balvu. 
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* Dati par Iecavas novada 
uzņēmumiem aprēķināti uz 
19.09.2018.
** Vidējie rādītāji aprēķināti, 
izmantojot vidējo mediānu.
*** Informācijas avots datiem 
par uzņēmumu samaksātajiem 
nodokļiem – Valsts ieņēmumu 
dienests. 

Uzņēmējdarbības tendences Iecavas novadā
Turpinājums no iepriekšējā 

numura.

Otrais lielākais pelnītājs pēc 
«Balticovo» Iecavas novadā pērn bija 
SIA «Agrochema Latvia». Uzņēmu-
ma peļņa gada laikā samazināju-
sies par 5,58%, samazinoties līdz  
0,86 milj.EUR. Pērn gūto peļņu  
SIA «Agrochema Latvia»  paredzējusi 
novirzīt iepriekšējo gadu uzkrāto zau-
dējumu segšanai.

Uģim Veipam piederošā 
SIA «LV-SBS» 2017. gadā palielinā-
jusi peļņu vairāk nekā septiņas rei-
zes, tai sasniedzot 0,38 milj. EUR. Ar 
peļņas un apgrozījuma pieaugumu 
aizvadītajā gadā strādājis arī otrs 
uzņēmējam piederošais uzņēmums  
SIA «Bloktrans», kas 2017. gadā ap-
grozījis 103,06 tūkst. EUR un nopel-
nījis 987 eiro.

Elektroenerģijas ražotājs SIA «Egg 
Energy» reģistrēts pirms desmit ga-
diem, un pērn bijis pirmais gads, kad 
tas strādājis ar peļņu. Lursoft aprēķi-
ni rāda, ka pagājušo gadu tas noslē-
dzis ar 0,29 milj. EUR lielu peļņu pēc 
nodokļu nomaksas. Iesniegtais pār-
skats liecina, ka 2017. gadā SIA «Egg 
Energy» saražojusi 16556,70 MWh 
elektrības, kas ir vairāk nekā 100% 
no noteiktā elektroenerģijas obligātā 
iepirkuma.

Lielāko pelnītāju TOP 5 saraks-
tu noslēdz jauktās lauksaimniecības 
un dārzeņu audzēšanas zemnieku 
saimniecība «Liepziedi», kuras peļņa 
pēc nodokļu nomaksas pagājušajā 
gadā veidojusi 0,18 milj. EUR, par  
23,57 tūkst. EUR vairāk nekā  
2016. gadā. 

Audzis vidējais  
nodarbināto skaits
Lursoft aprēķinājis, ka 2016.ga- 

dā Iecavas novadā reģistrētie uz-
ņēmumi nodrošinājuši 1513 dar-
ba vietas, taču pašreizējie dati par  
2017. gadu uzrāda kritumu. Iemesls 
tam ir nevis straujš darbinieku skai-
ta kritums kādā no uzņēmumiem, 
bet gan apstāklis, ka pārskatu par 
aizvadīto gadu vēl nav iesniejusi  
SIA «Blatic Devon Mink», kas 2016. ga- 
dā nodarbināja 113 personas.

Lursoft aprēķinājis, ka no visiem 
Iecavas novadā reģistrētajiem uzņē-
mumiem, kuri iesnieguši pārskatu 
par 2017. gadu un pērn guvuši ieņē-
mumus no saimnieciskās darbības, 
30,48% gada laikā palielinājuši dar-
binieku skaitu.

Atšķirībā no vidējā rādītāja valstī, 
kas pēdējos gados saglabājies nemai-
nīgs, pagājušajā gadā Iecavas nova-
dā reģistrētajos uzņēmumos vidējais 
darbinieku skaits palielinājies. Ja 
iepriekšējos gados katrs Iecavas no-
vadā reģistrētais uzņēmums nodar-
bināja vidēji divus darbiniekus, tad 
pērn šis rādītājs palielinājās līdz trīs 
darbiniekiem. 

Lielākā darba devēja tituls Ieca-
vas novadā pieder AS «Balticovo», 
kas pagājušajā gadā nodarbināja  
283 darbiniekus - par astoņiem vai-
rāk nekā gadu iepriekš.

Otrais lielākais darba devējs pēc 
pašreizējiem datiem 2017. gadā bija 
metāla cisternu, rezervuāru un tilp-
ņu ražotājs SIA «AISIS». Uzņēmumā 
pagājušajā gadā strādāja 75 darbi-
nieki. Aizvadītajā gadā  tikai 42% no 
kopējā 2,97 milj. EUR apgrozījuma 
veidoja ieņēmumi no realizācijas Lat-
vijā, savukārt pārējo daļu – eksports. 
Iesniegtais gada pārskats liecina, ka 
pērn uzņēmuma zaudējumi palieli-
nājās līdz 414,27 tūkst. EUR. Uzņē-
muma vadība norāda, ka pagājušajā 
gadā tā saskārās ar jaunu problē- 
mu – darbaspēka nepietiekamību, 
darbaspēka nesamērīgu izmak-
su pieaugumu un darba ražīguma 

kritumu, kas būtiski atspoguļojas 
izmaksās un kavē ražošanas plā-
nošanu, kas, savukārt, atsaucas uz 
apgrozījumu, izpildīto darbu kvalitāti 
un spēju izpildīt pasūtījumus termi-
ņos. Tāpēc uzņēmums ieviesis dar-
baspēka resursu detalizētu analīzi, 
lai precīzāk varētu plānot darbus un 
nepieļautu līdzīgas situācijas, kad 
uzņēmumam jācieš zaudējumi.

Tikai par trīs darbiniekiem ma-
zāk nekā SIA «AISIS» pagājušajā 
gadā strādājuši SIA «Dzīvokļu komu-
nālā saimniecība». Uzņēmumā pērn 
nodarbinātas 72 personas - par trim 
vairāk nekā 2016. gadā.

Atšķirībā no SIA «Dzīvokļu ko-
munālā saimniecība», kur darbi-
nieku skaits gada laikā audzis,  
SIA «Iecavnieks & Co» tas sarucis par 
sešiem strādājošajiem. Pēc gada pār-
skatā publicētās informācijas, pērn 

uzņēmumā strādāja 56 darbinieki.  
2017. gadā uzņēmums apgrozīja 
2,46 milj. EUR, kas ir par 25% ma-
zāk kā gadu iepriekš. Iemesls šādam 
kritumam skaidrojams ar to, ka Lat-
vijas tirgū nebija pieejams pietiekams 
apjoms rapšu sēklu, lai nodrošinātu 
vairumtirdzniecības pieprasījumu 
pēc uzņēmuma producijas.

Aizvadītajā gadā turpināja pie-
augt SIA «V.V. mācību centrs» darbi-
nieku skaits. 2015. gadā uzņēmumā 
strādāja 27 darbinieki, 2016. gadā to 
skaits jau pieaudzis līdz 32, bet pērn 
sasniedzis 35 strādājošos. 

Nodokļos maksā vairāk
Valsts ieņēmumu dienesta pub-

licētie dati liecina, ka 2017. gadā 
Latvijas uzņēmumi nodokļos samak-
sājuši 6,57 miljardus eiro jeb par 
7,18% vairāk nekā gadu iepriekš. 
30,59% no kopējās nodokļu summas 
veido valsts sociālās apdrošināšanas 
obligātās iemaksas, bet vēl 18,11% – 
iedzīvotāju ienākuma nodoklis.

Sekojot vispārējām tendencēm 
valstī, pērn palielinājies arī to VID 
administrēto nodokļu apjoms, ku-
rus valsts kopbudžetā samaksājuši  
Iecavas novadā reģistrētie uzņēmu-
mi. Lursoft aprēķinājis, ka pagā-
jušajā gadā tie bija jau 13,74 milj. 
EUR jeb par 27,93% vairāk nekā  
2016. gadā. Starp Iecavas novadā 
reģistrētajiem uzņēmumiem divi ko-
mersanti pērn nodokļos samaksāju-
ši katrs vairāk nekā vienu miljonu 
eiro. Līderis no tiem ir AS «Balticovo», 
kas VID administrētajos nodokļos 
pagājušajā gadā valsts kopbudžetā 
samaksāja 4,77 milj. EUR, tas ir par 
33,67% vairāk nekā gadu iepriekš.

Par 16,42% pagājušajā gadā 
palielinājās SIA «Agrochema Latvia» 
samaksāto nodokļu apjoms, tam pie-
augot līdz 3,37 milj. EUR.

Salīdzinot ar 2016. gadu, pērn 
dubultojās nodokļu summa, kuru 
kopbudžetā samaksāja SIA «Agro 
Iecava» un SIA «Baltic Devon Mink», 
kas pieauga attiecīgi līdz 0,71 milj.
EUR un 0,67 milj. EUR. VID ad-
ministrēto nodokļu summa, kuru 
valsts kopbudžetā 2017. gadā sa-
maksāja SIA «Iecavnieks & Co», gada 
laikā augusi par 49,25%, sasniedzot 
0,54 milj. EUR.

Jāpiebilst, ka pagājušajā gadā 
Iecavas novadā bija 16 uzņēmu-
mi, kuru nodokļu kopsumma gada  
ietvaros pārsniegusi 100 tūkst. EUR. 
Gadu iepriekš tādi bija14 uzņēmumi.

Iecavas novada lielākie darba devēji 
pēc vidējā darbinieku skaita 2017. gadā

AS «Balticovo»

SIA «AISIS»

SIA «Dzīvokļu komunālā saimniecība»

SIA «Iecavnieks & Co»

SIA «V. V.  mācību centrs»

283

75

72

56

35
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Iecavas vēlēšanu iecirknī nobalsojuši 3606 iedzīvotāji

Savukārt kāds rīdzinieks, ku-
ram ir problēmas ar pārvietoša-
nos, Iecavu par balsošanas vietu 
bija izvēlējies, jo te iespējams auto 
novietot teju pie pašām iecirkņa 
durvīm.  

Iecavas vēlēšanu komisijas 
priekšsēdētājs Tālrīts Krastiņš 
pastāstīja, ka darbs vēlēšanu  
iecirknī ritējis samērā raiti un ga-
ras rindas nav veidojušās. Vēlēša-
nu norisi Iecavas iecirknī nodroši-
nāja 18 darbinieki. Balsošana dzī-
vesvietā nodrošināta 54 personām, 
no kurām 19 bijuši Valsts Sociālās 
aprūpes centra «Zemgale» Iecavas 
filiāles iemītnieki, taču vēlēšanu 
komisijas pārstāvji devušies arī 
pie vēlētājiem Dzelzāmurā, Zālītē, 
Rosmē, Zorģos un Dzimtmisā. 

Iecavas vēlēšanu iecirknī pa-
viesojušies žurnālisti no TV3, 
laikrakstiem «Bauskas Dzīve» un 
«Iecavas Ziņas»; vēlēšanu norisei 
sekoja novērotājs no «KPV LV» 
Maksims Krutikovs, kurš bijis 
klāt arī balsu skaitīšanas procesā. 

Sarakstiem atdotās balsis vē-
lēšanu komisija bija saskaitījusi 
līdz pulksten vieniem naktī, bet 
ap četriem bija saskaitītas arī par 
kandidātiem veiktās atzīmes. No 
3606 balsojumiem par derīgām 
atzītas 3570 zīmes. Vienu ap-
loksni kāds vēlētājs bija aiznesis 
mājās, neiemetot urnā, vairākās 
aploksnēs bija ievietotas divas vai 
visas vēlēšanu zīmes, tādēļ vēlēša-
nu zīmes tika skaitītas kā nederī-
gas. Vienā aploksnē kāds vēlētājs 
bija ievietojis piecu eiro bankno-
ti. Visticamāk, šī nauda tiks ie-
maksāta valsts budžetā, taču par  
iespējamo rīcību T. Krastiņš vēl 
konsultēsies ar CVK. 

74 cilvēki izmantoja iespēju 
balsot, uzrādot vēlētāja apliecību, 
bet trīs vai četri pilsoņi tika aizrai-
dīti mājās, jo līdzi bija paņēmuši 
tikai ID karti, ar kuru bez vēlētā-
ja apliecības vēlēšanās piedalīties 
nevarēja. Arī pirmsvēlēšanu die-
nās vēlēšanu komisija uzklausī-
jusi vairāku iedzīvotāju pārmetu-
mus par to, ka vēlētāju apliecību 
nav iespējams iegūt Iecavā; cilvē-
kiem ir jātērē laiks un līdzekļi, lai 
dotos pēc tās uz Bausku. 

Iecavas novadā
• Balsstiesīgie: 6228

• Nobalsojušie: 3606

• Derīgās aploksnes: 3605

• Derīgās zīmes: 3570

Vēlētāju viedokļi
«Balsoju par sociāldemokrātiem (Latvijas Sociāldemokrātiskā strādnieku partija, «Kristīgi demokrā-

tiskā savienība» un «Gods kalpot mūsu Latvijai») un izvēli nebija grūti izdarīt, jo manas saknes ir tā-
das - vecvectēvs 1905. gadā cīnījās un gāja bojā par sociāldemokrātiskajām vērtībām. Arī pats pirms 
vairākiem gadiem kandidēju pašvaldību vēlēšanās ar tādu pašu politisku ievirzi. Man šķiet svarīgi, ka 
sociāldemokrāti aizstāv strādnieku intereses. Būtiski, ka šajās vēlēšanās sociāldemokrātu sarakstā 
ir arī daudz jaunu seju. Līdzšinējās Saeimas darbā neapmierina tukšie solījumi, jo nepastāv politiskā 
atbildība. Manuprāt, deputātiem būtu jāatbild par savu solījumu izpildi, tad viņi vairāk domātu par 
to, ko saka pirms vēlēšanām. Daudzi sola zelta kalnus, lai gan skaidri ir zināms, ka tur nekas nebūs. 
Ja ar laiku sociāldemokrāti tiktu pie varas, tad šī sistēma tiktu kardināli mainīta. Kamēr pie varas 
būs tās pašas partijas, nekas nemainīsies. Viens, kas būtu jāmaina, - jāsamazina deputātu skaits, jo 
pret iedzīvotāju skaitu tas ir ļoti liels. Otrkārt, jāmaina atalgojuma sistēma. Deputātiem būtu jāsaņem 
līdzīga alga kā skolotājiem nevis tie tūkstoši, kas tagad. Tad cilvēki par deputātiem gribētu kļūt idejas 
vārdā,» savu izvēli pamatoja baušķenieks Dainis Eisaks, kurš Iecavas iecirknī balsoja, mērodams ceļu 
uz savu vasarnīcu. 

«Šodien balsoju par sarakstu, kam svarīga ir ģimene un sociālās vērtības. Atbalstīju ideju balsot 
par jauniem deputātu kandidātiem, nevis tiem, kas Saeimā aizsēdējušies. Nepieņemama ir līdzšinējās 
Saeimas realizētā skolu reforma. Izvēli palīdzēja izdarīt televīzijā demonstrētās politiķu debates, bet uz 
popularitātes reitingiem gan neskatījos un ceru, ka partija, par kuru balsoju, Saeimā tomēr iekļūs,» 
pauda Laila Puzanova.  

«Politiskais virziens man bija skaidrs, vien sagādāja nelielas grūtības izvēlēties starp diviem saraks-
tiem - Nacionālo apvienību un Bordāna konservatīvo partiju. Tomēr nobalsoju par nacionāļiem, kā to 
daru jau visu savu mūžu, jo latviska Latvija man ir ļoti svarīga. Patīk, ka Nacionālā apvienība iestājas 
arī par ģimeniskām vērtībām. Varbūt varēja būt nedaudz modernāki; reputāciju mazliet sabojāja arī 
tieslietu ministrs Rasnačs, taču, neskatoties uz to, partijai kopumā nav nekādas vainas. Līdzšinējās 
Saeimas darbā visvairāk nepatīk nesaskaņa, nespēja vienoties par kopīgu mērķi valsts labā. Nepatīk, 
ka lauksaimniecībā ir tendence atbalstīt lielsaimniekus, jo, kas tad ir pamats? Pamats ir mazās saim-
niecības, bet tām tiek maz. Cerēsim, ka līdz ar jauno Saeimu kaut kas mainīsies uz labu,» pastāstīja 
Zaiga Zveja.     

«Izvēle nebija grūta, jo nobalsoju par to pašu sarakstu, ko iepriekšējās vēlēšanās, - par Nacionālo 
apvienību. Tas ir vismazākais ļaunums no visiem. Visi pārējie dzīvo ilūziju pasaulē, viņu solījumi ir 
nereāli un neizpildāmi,» pastāstīja iecavnieks Artūrs, kurš pašlaik dzīvo un strādā Nīderlandē un atva-
ļinājumu bija speciāli ieplānojis tā, lai varētu piedalīties vēlēšanās.    

«Ar partiju sarakstiem iepazināmies internetā, taču visvairāk uzticējāmies tēva viedoklim, kurš šajā 
procesā bija ļoti iedziļinājies. Viens no nosacījumiem bija balsot par tiem, kas līdz šim Saeimā nav bi-
juši, tādēļ nobalsojām par desmito sarakstu «Attīstībai/Par!»,» atklāja Mārtiņš un Karīna Purmaļi. 
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Stiliste un fotogrāfe Dana 
Rodenkirhena savās fotosesijās 
pārvērtusi un iemūžinājusi ne 
vienu vien iecavnieku. Taču 
šogad uzsāktā projekta darbi 
ir īpaši, jo fotogrāfijās tiek 
atveidoti mākslas dižgaru darbi 
un iecavnieki pārtop to tēlos. 

Dana atzīst, ka acs ir jau tā uz-
trenēta, ka, ejot pa ielu, cilvēkos 
viņa pamana gleznu tēlus un tiem 
raksturīgos vaibstus. 

Līdz šim tapuši deviņi darbi, 
un līdz gada beigām to skaits va-
rētu sasniegt 15. Dana iecerējusi, 
ka projekts noslēgsies ar skaistu 
izstādi: «Tā būtu mana personīgā 
dāvana Iecavai Latvijas simtgadē.» 

Cilvēki Danas veikumam vel-
tījuši tikai labas atsauksmes, 
stāstījuši, ka pēc redzētā mājās 
ģimenes lokā pētījuši gleznas un 
domājuši, kura būtu piemērotāka 
savām pārvērtībām: «Tas nozīmē, 
ka esmu panākusi, ko gribēju. Cil-
vēki interesējas par mākslas dar-
biem, mēģina tajos saskatīt līdzī-
bas, paši nāk klāt, izsakot interesi 
par dalību projektā.» 

Bet viss aizsācies ar to, ka 
pirms pāris gadiem sociālajā viet-
nē Facebook Danai atrakstījusi 
kāda jauna dāma: atzinīgi novēr-
tējusi stilistes un fotogrāfes veiku-
mu, kā arī atzinusies, ka labprāt 
piedalītos kādā no nākamajiem 
mākslinieces projektiem. Dana 
organizējusi fotosesiju un jau to-
reiz bijusi ļoti pārsteigta, cik jaunā 
dāma ir līdzīga Leonardo da Vin-
či gleznotajai Monai Lizai. Prātā 
nosēdusies ideja par šīs gleznas 
atveidošanu fotogrāfijā, taču lielā 
pietāte un cieņa pret pasaulslave-
no meistaru likusi nogaidīt. 

Dana cītīgi izstudējusi attiecī-
go darbu, meklējusi informāciju 
par autoru un darba tapšanu, par 
tā laika tērpiem, gādājusi nepie-
ciešamos aksesuārus un šuvusi 
tērpus. Tikai pēc diviem gadiem 
Dana bijusi gatava fotosesijai, un 
Monas Lizas atveidojums tapis šā 
gada pavasarī. «Atbildība bija ļoti 
liela. Biju satraukusies un lūdzu 
meistara svētību, jo mazs nepreci-
zitātes kriksītis var izmainīt darba 
rezultātu un atveidojuma vietā 
rasties karikatūra. To es noteikti 
negribēju.» 

Detaļām ir nozīme
Dana atzīst, ka nav bijis grū-

ti uzšūt tērpu, izveidot frizūru un 
radīt nepieciešamo vidi; visgrūtāk 
bijis panākt vajadzīgo sejas iz-
teiksmi un acu skatienu. Fotosesi-
jas laikā tapuši aptuveni 500 kad-
ri, kas no modeles un fotogrāfes 
prasījuši lielu pacietību. Tomēr 
Danai izdevies atrast pareizos  

Mākslas dižgari iedvesmo izkrāsot dzīvi

iedvesmas vārdus un, galu galā, 
arī notvert gan vajadzīgo skatienu, 
gan nojaušamo smaidu.

Dana priecājas, ka uzrunātie 
cilvēki izrādījuši lielu atsaucību 
piedalīties projektā. Arī atzīst, ka 
pēc deviņiem realizētiem darbiem 
jūtas mazliet piekususi, jo tas 
prasa ļoti daudz darba. Piemēram, 
lai saliktu visas interjera detaļas, 
kā tas ir Vermēra gleznā «Kalpo-
ne ar piena krūzi», Dana vairākas 
nedēļas ar leņķmēru staigājusi un 
meklējusi skatpunktu, no kura 
autors gleznojis, centusies iz-
prast, kā darbā panākt sudrabai-
ni pērļoto gaismu un vajadzīgo zilā 
priekšautiņa spīdumu, lai tas ne-
būtu par košu vai neizteiksmīgu. 

Vēl bija nepieciešams sarūpēt tieši 
tādu maizīti, kas redzama gleznā, 
saprast, kā panākt, lai, turot roku 
vajadzīgajā leņķī, piens no krūzes 
tecētu laukā. Kādu brīdi tas nav 
izdevies, un māksliniece jau sāku-
si domāt, vai tiešām jau tajā laikā 
Vermērs ir nodarbojies fotošopu - 
piegleznojis to tekošo pienu. 

«Tā laika reālisms centās at-
tēlot sadzīviskas ainas, bet kā 
svarīgi vēstījumi darbos ir ietverti 
arī slēptie simboli: piena kanna, 
maize, mazā ogļu krāsniņa. Vie-
nīgais, ko es savā atveidojumā 
neietvēru, ir gleznā teju neredza-
mie amoriņi uz grīdas flīzēm. Tos 
neapņēmos zīmēt, bet pārējais 
ir diezgan precīzi,» stāsta Dana. 

Liels prieks bijis par pasniedzējas, 
grima mākslinieces Beatas Rja-
bovskas vērtējumu, kura komen-
tārā pie fotogrāfijas ierakstījusi 
«Izcili!». «Protams, iesaistītajiem 
un viņu ģimenes locekļiem tas ir 
interesants piedzīvojums, taču 
man ir svarīgi, lai arī kāds profe-
sionālis ar neitrālu skatu no ma-
las padarīto novērtē.» 

Pa Iecavu staigā 
vesels galms
Danas mērķis bija projektā  

iesaistīt arī jauniešus, lai šādā 
veidā raisītu viņos interesi par 
mākslu, un atsaucība bijusi lie-
la. «Dārta Ušacka ir ļoti atbildīga, 
labsirdīga un nopietna jauniete, 
kam bija nedaudz sevi jālauž, jo 
fotogrāfijā atveidotās meitenes 
skatienā bija nepieciešams ne-
daudz augstprātības, kas Dārtai 
nepiemīt. Uvis Dredžels ir cil-
vēks-talants. Viņš vienkārši uzvil-
ka kostīmu un jau pēc mirkļa bija 
pārcēlies citā gadsimtā un iejuties 
tēlā. No pusvārda sapratāmies ar 
Kristu Dārziņu, kuras skatienam 
vajadzēja paust apgarotību un 
piedzīvoto traģēdiju, savukārt An-
nija Liepiņa pārtapa jaunā dāmā 
no Bavārijas karaļpils skaisto sie-
viešu galerijas. 

Viens no saviļņojošākajiem 
momentiem bija darbs ar manu 
tēti Sauli Uļanski. Sākotnējais 
biklums pārtapa lieliskā rezultātā. 
Interesanti, ka, uzvelkot vēsturis-
kos kostīmus, dāmas kļūst gracio-
zas, bet kungi - stalti un iznesīgi. 
Tas ir kostīmu fenomens, tie ļoti 
palīdz iejusties tēlā. Tēta kolēģes 
stāstīja, ka vēl nākamajā dienā 

Līdz intervijai, kura notika 27. septembrī, 
Dana Rodenkirhena fotogrāfijās atveidojusi 

deviņu mākslinieku darbus:
1. Sezārs Augusto Detti «Jaunas muižnieces portrets», 
   modele Patrīcija Keita Gridzbaure
2. Alekss Jozefs Perinjons «Portrait of Marie Rose», 
   modele Nataļja Kartiševa
3. Hanss Holbeins jaunākais «Francijas sūtņa Šarla Moreta portrets», 
   modelis Saulis Uļanskis
4. Jozefs Karls Štillers - Amālijas von Šintlingas portrets, 
   modele Annija Liepiņa 
5. Bartolomē Estebans Muriljo «Svētā Rufina», modele Krista Dārziņa 
6. Andrea del Sarto «Jauna vīrieša portrets», modelis Uvis Dredžels
7. Petrs Kristus «Jaunas meitenes portrets», modele Dārta Ušacka
8. Leonardo da Vinči «Mona Liza», modele Sanita Gribonika-Kārkliņa
* Jans Vermērs «Kalpone ar piena krūzi», modele Anete Kozlova

Anta Kļaveniece
no Danas Rodenkirhenas albuma
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viņš darbā bijis tik stalts kā ne-
kad iepriekš.

Melomāni krāj mūzikas  
ierakstus, es kolekcionēju mākslas 
darbus, kas mani iedvesmo un uz-
runā. Kad pievērsos projektam, uz 
ielas sāku saskatīt gleznu proto-
tipus - redz, kur aizgāja karalis, 
bet redz, kur - princis. Pa Iecavu 
te staigā vesels galms. Fotosesi-
jās līdzību paspilgtināt palīdz arī 
grims, frizūras un tērpi, jo mūs-
dienu cilvēki tomēr atšķiras no 
vairākus gadsimtus seniem per-

sonāžiem.» Uz jautājumu, kāds 
ir pašas ieguvums no šī projekta, 
Dana atbild: «Tas ir veids, kā iz-
krāsot dzīvi. Turklāt mākslas dar-
bu izpēte, gatavojoties fotosesijai, 
ir lielisks mācīšanās veids, jo tiek 
izpētītas vissīkākās detaļas, iegū-
ta informācija par autoru, izzināti 
iemesli, kāpēc glezna tapusi tieši 
tā. Šādi esmu ļoti daudz ieguvusi 
un domāju, kas tas būtu arī lie-
lisks veids, kā mākslu apgūt kādā 
izglītības iestādē. Tas ir pavisam 
cits azarts.» 

Jau pirms vairākām nedēļām 
kādi ļaundari bija salauzuši 
Dievdārziņa koka laipas 
margas, un aizvadītajās 
brīvdienās postījumu apmērs 
kļuvis vēl lielāks. Kāda Iecavas 
iedzīvotāja, kas mēdz šo 
maršrutu izmantot pastaigām, 
vaicā, vai pašvaldība plāno 
kaut ko darīt lietas labā, lai 
taku atjaunotu.

Iecavas novada pašvaldības 
administrācijas izpilddirektors 
Mārtiņš Veinbergs skaidro, ka 

pašvaldība ir noslēgusi līgumu ar  
SIA «M.A.-Taka» par projekta izstrā-
di jaunas takas izbūvei. Atjaunot to 
nav lietderīgi, jo laipas pamati ir jau 
savu laiku nokalpojuši. Iecerēts, ka 
projekta izstrāde tiks pabeigta vēl 
šogad. Ja pašvaldības deputāti ak-
ceptēs līdzekļu piešķiršanu projek-
ta realizācijai, tad takas būvniecību 
varētu veikt nākamgad. Ja līdzekļi 
netiks piešķirti, koka laipu taku 
nāksies demontēt iedzīvotāju dro-
šības dēļ.

Sagatavojusi A. Kļaveniece

Mums jautā

Atkārtoti postīta koka laipa 
pie Dievdārziņa

Uvis Dredžels: «Pārvērtību process nebija tik ilgs, kā biju gaidījis, jo 
Dana jau iepriekš visu bija izdomājusi un sagatavojusi. Un pievērsu-
sies procesam ļoti radoši, pielāgojot lietas, kuras ir gleznā, bet realitā-
tē nav iespējams dabūt. Gala rezultātā viss izskatījās lieliski.» 

Dārta Ušacka par piedalīšanos 
fotosesijā: «Aizgāju, nezinot, kādā 
mākslas darbā pārtapšu. Gatavo-
šanās process bija ļoti interesants; 
Dana pastāstīja par tēlu un tā rak-
sturu. Sākumā bija neliels satrau-
kums, bija grūti iejusties tēlā, bet 
ar Danas palīdzību un uzmundri-
nājumu tas izdevās. Grūti apraks-
tīt vārdiem sajūtas, ko piedzīvoju. 
Tas bija neparasti un neierasti, bet 
tai pašā laikā ļoti brīnišķīgi. Bija 
jābūt pacietīgai un ļoti jākoncen-

trējas, lai izdotos iegūt tādu sejas 
izteiksmi, kā mākslas darbā. Un 
beigās tas arī izdevās, dāvājot pa-
tīkamu gandarījuma sajūtu. Tā 
bija lieliska pieredze; es noteikti to 
neaizmirsīšu. Dana spēj aizraut un 
pārsteigt.»

1.

3.

2.

4.

8.

5.

6.

7.
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Skatieni, kas neļauj palikt vienaldzīgiem
8. oktobrī, atklājot 
fotomākslinieka Valtera Poļakova 
izstādi «Izaugt ģimenē», Iecavas 
kultūras nama mazā zāle tika 
piepildīta ar spēcīgām emocijām.

Izstāde izveidota un ceļo pa Lat-
viju, lai rosinātu cilvēkus kļūt par  
audžuģimenēm. Iecavas novada do-
mes priekšsēdētājs Aivars Mačeks 
pateicās fotogrāfam un «Sociālo pa-
kalpojumus aģentūrai», kas izstādi 
organizējusi  un pievērsusi sabied-
rības uzmanību Latvijā samilzušajai 
problēmai. «Tas ir stāsts par mūsu 
visu attieksmi pret bērniem, ģime-
nēm un rūpēm par tautas nākotni. 
Ceru, ka izstāde mudinās rīkoties 
tā, lai sabiedrībai pirmajā vietā būtu 
bērni, nevis dzīvnieku patversmes,» 
sacīja priekšsēdētājs un pauda atzi-
nību visiem, kas palīdz bērniem iz-
augt ģimeniskā vidē.

«Sociālo pakalpojumu aģentū-
ras» vadītāja Dace Blaževiča atcerējās 
2005. gadu, «kad bija tikai maza sau-
jiņa cilvēku, varbūt 25 ģimenes, vie-
na organizācija, kas domāja, kā bēr-
niem palīdzēt. Tolaik audžuģimenes 
likās tādi mazliet dīvaini cilvēki. Citi 
nesaprata, kāpēc bērni nevar dzīvot 
tur, kur viņiem apkārt ir daudz cilvē- 
ku, - institūcijās. Man ir liels prieks, 
ka audžuģimeņu kustība ir pakāpe-
niski attīstījusies un pašlaik audžu-
ģimeņu skaits jau pārsniedz 600. 

Svarīgi, ka ne tikai piesakās jau-
nas audžuģimenes, bet arī valsts 
cenšas iet kopsolī, veidojas ģimeņu 
atbalsta centri un ir ieguldītas pūles, 
domājot, kā mums strādāt visiem 
kopā. Vārds «kopā» attiecināms arī 
uz sadarbību ar Valteru - brīnišķīgu 
mākslas fotogrāfu, kurš pagājušajā 
gadā piedalījās audžuģimeņu salido-
jumos un, skatoties bērnu acīs, jau-
tāja: «Kāpēc sabiedrība tik maz par to 
zina? Darīsim labus darbus kopā!»» 
par fotoizstādes idejas tapšanu stās-
tīja D. Blaževiča.

Arī Iecavas novada bāriņtiesas 
priekšsēdētāja Pārsla Dredžele sacī-
ja paldies tiem cilvēkiem, kuri  atver 
sava nama un sirds durvis un ielaiž 
iekšā  bērnus, kas uz īsu vai ilgāku 
laiku ir palikuši bez savu bioloģisko 
vecāku gādības. 

Tagad viņš smaida!
Izstādes atklāšanā piedalījās  

Iecavas novada bāriņtiesas un Soci-
ālā dienesta darbinieki, audžuģime-
nes, izglītības iestāžu pedagogi un iz-
lītojamie. Arī aizbildņi Rasma un Atis 
Valdmaņi, kuru ģimenē jau piecus 
gadus dzīvo Markuss. Puika ir viens 
no izstādes fotomodeļiem. Vecāku at-
miņās par fotosesiju palicis ilgstošais 
process, kurā nācies arī pasalt, tomēr 
rezultāts devis gandarījumu. Ko Atis 
un Rasma vēlētos pateikt tiem, kuri 

apsver iespēju kļūt par audžuvecā-
kiem? «Jārēķinās, ka viegli nebūs. 
Taču jebkurš bērns, vai tas ir savs, 
vai nē, dāvās prieku. Ko vecākiem 
vairāk vajag, kā prieku izaudzināt 
bērnu? Grūtības aizmirstas. Lielāks 
ir prieks par to, ka bērns iemācījies 
dzejoli un skaisti to norunā. Labi 
zīmē un pat aizbrauc uz mācību 
olimpiādi. Šādi bērni, kas savā bio-
loģiskajā ģimenē nav bijuši mīlēti un 
aprūpēti, mazāk runā, bet ļoti daudz 
liek uz papīra. Ienākot mūsu ģimenē, 
Markuss vispār nerunāja. Bija liela 

barjera, kas jāpārvar. Cilvēkiem ir 
priekšstats – mēs bērnu paņemsim 
pie sevis, un viņš tūlīt izmainīsies. 
Nevajag gaidīt, ka viņš mainīsies mē-
neša laikā. Tā nenotiek! Divi trīs gadi 
pagāja, līdz zēns sāka emocionāli at-
vērties. Viņu nevarēja paņemt klēpī 
un apskaut. Viņš bija tik nopietns 
un nesmaidīja. Nekad! Bet tagad viņš 
smaida!»

Valdmaņu ģimene uzsver, ka 
pārvarēt visas grūtības palīdz kolosā-
la atbalsta komanda – pretimnākoši 
sociālie darbinieki, «Sociālo pakalpo-

jumu aģentūras» vadītāja Dace un 
iespēja apmeklēt dažādus kursus, 
mācīties, kā to pareizāk izdarīt. Tik-
pat svarīgs ir arī līdzcilvēku atbalsts.

Pasākuma dalībniekus ar dzies-
mām priecēja folkloras kopas «Tarkš-
ķi» dalībnieces Marta Zakarīte un 
Anna Casno. «Mums bija iespēja jau 
pirms atklāšanas cītīgāk apskatīt iz-
stādi un aprunāties ar fotomākslinie-
ku,» pastāstīja Martas mamma Na-
taļja Kartiševa. «Jāpiekrīt viņa sacī-
tajam, ka melnbaltās bildes ļauj spē-
cīgāk to stāstu parādīt, jo emocijas 
netiek noslēptas ar krāsām. Lai gan 
fotogrāfijas raisa arī bēdīgas sajūtas, 
no otras puses – tās ir ļoti skaistas. 
Katrā bildē acis ir ļoti uzrunājošas. 
Spēcīgi!» 

Beata Logina

Fotogrāfiju autors Valters 
Poļakovs ir pateicīgs fotografē-
tajiem bērniem par uzdrošinā-

šanos un uzticēšanos.

Valdmaņu ģimenei izstādes atklāšana ir liels notikums. Mar-
kuss no lielās uzmanības bija samulsis, tomēr laimīgs redzēt 
sevi fotogrāfijās – gan lielformāta izstādē, gan speciāli izdotajā 
portretu grāmatiņā, ko saņēma visi pasākuma apmeklētāji, iz-
mantojot arī iespēju palūgt fotomākslinieka autogrāfu.

Vairāk foto: www.iecava.lv  
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Sociālie darbinieki mācās 
no citu valstu pieredzes

Iecavas novadā norit ERAF, 
Interreg V-A Latvijas-Lietuvas 
programmas 2014-2020 projekts, 
«Sociālā partnerība – sociāli 
neaizsargāto cilvēku integrācija 
sabiedrības dzīvē» (LLI-344, So-
cialLife), kura mērķis ir uzlabot 
sociālo pakalpojumu pieejamību 
un efektivitāti Pakrojas (Lietuva), 
Rundāles un Iecavas (Latvija) 
pašvaldībā.

Šajā projektā piedalās Iecavas 
novada pašvaldības iestāde «Ieca-
vas novada Sociālais dienests» un tā 
klienti. 

Pēdējā laikā daudz runā par 
stresu, tā izraisītajiem faktoriem, 
par izdegšanu darbā. Iespējams, tas 
liksies dīvaini, bet šos sindromus jūt 
arī mūsu Sociālā dienesta darbinie-
ki. Arvien biežāk Sociālajā dienestā 
vēršas iedzīvotāji, kuriem dzīve kaut 
kādā veidā ir sarežģījusies. Viņi jū-
tas neaizsargāti, bezspēcīgi, nezino-
ši, tāpēc nespējīgi risināt sasāpēju-
šos jautājumus.

Diemžēl arī sociālie darbinieki ne 
vienmēr var sniegt palīdzību (dažā-
du iemeslu dēļ: nav pakalpojumu, 
valstiski nav sakārtota sistēma, 
nav bijis tāds gadījums utt.), jo nav  
iespējams visus jautājumus risināt 
ar naudas palīdzību. Tādēļ darbi-
nieki jūtas līdzvainīgi, ka nav spējīgi 
cilvēkam palīdzēt. Lai problēmsituā-
cijas atrisinātu, nepieciešams laiks, 
un ne vienmēr risinājums ir tāds, 
kādu vēlētos klients. 

Sociālie darbinieki ir pateicīgi, 
ka projekta ietvaros var mācīties gan 
Latvijā, gan Lietuvā, lai sevi stiprinā-
tu un pilnveidotu. 26. un 27. jūlijā 
seminārā Kauņā bija iespēja no-
klausīties tēmas  «Sociālā darba rea-
litāte. Motivācijas stiprināšana so-
ciālajiem darbiniekiem» un «GROW 
modelis – pašapziņas stiprināšana, 
personiskā filozofija», runājām par 
motivāciju sociālajā darbā, par tās 
stiprināšanas un vājināšanas fak-
toriem. 

Sociālā darbiniece Anda Krūmi-
ņa ne tikai klausījās par izdegšanas 
sindromu novēršanu, bet arī pieda-
lījās relaksācijas vingrinājumos, ku-
rus var pielietot darbā. Zināšanas, 
kuras pielietot praktiski, dažkārt ir 
vislabākās zāles ikdienas darbā. Tas 
palīdz kaut uz mirkli ikdienas steigā 
relaksēties, sakārtot domas. 

30. un 31. augustā seminārs 
«Stresa vadība un stresa mazinā-
šanas metodes darbiniekiem un 

sociālo dienestu klientiem»  notika 
Latvijā. Pirmajā dienā pie profesio-
nālas mākslinieces, ezotēriķes Intas 
Zaļkalnas darbinieki mācījās apgūt 
radošuma un kreatīvās domāšanas 
attīstīšanu un nozīmi, dažādas ra-
došuma metodes, kā attīstīt spēju 
ikdienas rutīnā, problēmās, krīzē 
ieraudzīt izeju, atrast nestandar-
ta risinājumu un pārveidot esošo 
problēmu jaunā līmenī. Mācījās, 
kāda ir radošuma un kreativitātes 
nodarbību organizēšanas specifika 
cilvēkiem ar garīga rakstura trau-
cējumiem. Dalībnieki apguva stresa 
vadību un stresa mazināšanas me-
todes darbā ar dienestu klientiem. 
Uzzinājā izdegšanas pazīmes, kā lai-
kus tās pamanīt un novērst. 

Projekta dalībniecei, Sociālā 
dienesta sociālās palīdzības orga-
nizatorei Zandai Zellei interesantas 
un lietderīgas šķita pārrunas par 
stresa mazināšanas metožu pielie-
tošanu cilvēkiem ar garīga rakstura 
traucējumiem, patika nodarbības ar 
apziņas aktivizācijas tehniku stresa 
mazināšanai.

Otrā diena pagāja, ieklausoties 
organizāciju psiholoģijas maģistres 
Daces Rolavas stāstījumā par to, kā 
var uzlabot, pilnveidot, piepildīt sevi, 
par lieliskām iespējām, kā to visu iz-

mantot sociālajā darbā.
No 24. septembra līdz  

29. septembrim Sociālā dienesta 
vadītājai Sigmai Strautmalei un va-
dītājas vietniecei, sociālās palīdzī-
bas organizatorei Dinai Meļķei bija  
iespēja piedalīties pieredzes ap-
maiņā Zviedrijā, Katrineholmā, lai  
iepazītu sociālo pakalpojumu  
sistēmu. Notika diskusijas kopā ar 
asociācijas «En hjälpande hand» 
vadītājām. Tika izmantota iespēja 
iepazīties ar dzīves apstākļiem se-
nioru mājā «Almgården», «Igelkotten» 
senioru mājas senioriem ar īpašām 
vajadzībām, viņu ikdienas dzīvi,  
iespēju būt aprūpētiem. Intere-
santas diskusijas raisījās senioru 
aprūpes centrā «Norrgläntas», kur 
speciālistes tikās ar pilsētas sociālā 
darba vadītāju. 

Salīdzinot ar Latvijas sociālo 
sistēmu, Zviedrijā tā neapšaubāmi 
ir sakārtotāka, cilvēkiem saņemt 

dažādus pakalpojumus ir vieglāk. 
Zviedrijā ir daudz gan valsts, gan 
privāto aprūpes namu senioriem un 
tas šķiet normāli, ka cilvēks gados 
pārdod visu iedzīvi un mūža nogali 
pavada vietā, kur viņam nav jājūtas 
vientuļam un pamestam, kur ir ap-
rūpe, sarunas, līdzīgas problēmas 
un sapratne.

Dina Meļķe un Sigma Strautma-
le  secināja, ka visinteresantākais 
bijis Katrineholmas tehniskās kole-
džas apmeklējums. Iecavnieces gu-
vušas vērtīgus iespaidus un izpratni 
par to, kā tiek sagatavoti aprūpētāji 
un medmāsas. Notikušas sarunas 
ar 1. kursa topošajiem speciālis-
tiem, kā arī bijusi iespēja praksē 
apskatīt viņu apmācību un pašām 
iesaistīties apmācības procesā. Gūto 
pieredzi kaut daļēji būs iespējams 
izmantot, veidojot dienas aprūpes 
centru personām ar garīga rakstura 
traucējumiem. 

no Sigmas Strautmales albuma

Sigma Strautmale, 
Ineta Bramane,

Zviedrijā sociālie 
darbinieki vēroja un 
piedalījās medicīnas 
māsu un aprūpētāju 

mācību procesā.
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Anta Kļaveniece

19. oktobrī Iecavas kultūras namā varēs vērot 
koncertizrādi «Ceļojošais vijolnieks».
Tajā būs skaistākās un jutekliskākās latviešu 
mīlas dziesmas, jaunu un vēl nedzirdētu dziesmu 
pirmatskaņojumi, eksotisko deju teātris, pārsteidzoši 
dueti, krāšņi tērpi, latvieša Andra Daņiļenko 
jodelēšana Šveices kalnos, veltījums LV-100, 
Jāņa Krūmiņa nepārspētā upes deja (riverdance), 
karstasinīgas romu melodijas, Antras Ozolas mobilais 
duets internetā, latviešu izcelsmes itāļu mafiozo zelta 
saksofona solo, studenta jaunā dziesma, Kaspara 
Pudnika vijoles solo uz vienas stīgas, jautri monologi 
un humora pilni dialogi un vēl daudz dažādu spraigu 
un aizraujošu priekšnesumu. 
Šajā neticami sirsnīgajā un jautrajā ceļojumā 
piedalīsies vokālā pedagoga, zinātņu doktora  Edgara 
Kramiņa izdaudzinātā audzēkne, jaunā estrādes 
lakstīgala Ravita Kreicberga, kura pārsteigs ar savu 
unikālo balss tembru un diapzonu trīs oktāvās. 
Koncertizrādes apmeklētājiem būs iespēja iepazīt 
un atklāt vēl vienu  jaunu zvaigznīti  Margaritu 
Konošonoku. 
Biļetes var iegādāties iepriekšpārdošanā Iecavas 
kultūras namā, «Biļešu Servisa» kasēs, «Circle K» DUS 
un Latvijas Pasta nodaļās visā Latvijā. 

«Saule ir zvaigzne mūsu Saules 
sistēmas centrā. Šī enerģija 
rada siltumu un gaismu. Viss 
dzīvo pēc Saules ritma,» saka 
ILZE KAĻĶE, kuras fotogrāfiju 
izstāde «PaSaulei» tika atklāta 
Edvarta Virzas Iecavas bibliotēkā 
piektdien, 5. oktobrī.

Ilze atzīst, ka joprojām ar bērniš-
ķīgu prieku spēj priecāties par da-
bas skaistumu. Līdz šim ar iemūži-
nātajiem mirkļiem, ar ieraudzīto 
un sajusto viņa labprāt dalījusies 
sociālajās vietnēs Facebook un In-
stagram, lai parādītu, cik Latvija ir 
skaista, un nodotu pozitīvās sajūtas 
arī citiem. Tagad pienākusi kārta 
pirmajai izstādei, lai savā pasaules 
redzējumā dalītos ne tikai ar drau-
giem, bet arī ar plašāku auditoriju. 
Fotogrāfiju autore teic lielu paldies 
biedrībai «RaDam» un personīgi Gi-
tai Kravalai, kas iedrošinājusi izstā-
dei.     

Izstādi veido darbi, kuros iz-
paužas dabas mīlestība un ietverti 
skaistmirkļi, kas saskatīti un no-
tverti ar telefona kameru, apceļojot 
Latviju. «Esmu radošas profesijas 
pārstāve, un man ļoti patīk vērot 

«Ceļojošais vijolnieks» aicina krāšņo tērpu, 
smeldzīgo dziesmu un temperamentīgo deju pasaulē

no  I. Kaļķes albuma

un brīnīties, cik radoša ir daba un 
mūsu zeme. Tas ir mans lielākais  
iedvesmas avots,» teic izstādes au-
tore. 

Ikdienā Ilze Kaļķe strādā par 
frizieri-stilisti salonā «Prior», un Rīga 
kļuvusi arī par viņas dzīvesvietu 
kopš 17 gadu vecuma. Taču par mā-
jām Ilze sauc Iecavu, jo te viņa uzau-
gusi un joprojām regulāri iegriežas, 
lai apciemotu ģimeni.     

«Ikdienas skrējienā mēs visi pa-
gurstam, bet daba un fotogrāfijas 
var sniegt mazu prieka impulsu, 
dodot spēku,» ir pārliecināta Ilze. 
No izstādes fotogrāfijām viņa nevar 
izdalīt kādu mīļāko, jo katra fotog-

Uz izstādi pēc prieka impulsa

rāfija slēpj sevī tā mirkļa stāstu un 
izjūtas. Bildēm nav arī nosaukumu, 
lai ļautu katram izstādes apmeklē-
tājam pašam izjust redzēto.

Izstāde būs apskatāma līdz no-
vembra sākumam.  

publicitātes foto

Ilze Kaļķe, baudot radošumu 
Nacionālajā mākslas muzejā.
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«Šis gads mūsu komandai 
ar nosaukumu «Velo Iecava» 
bija pirmais,» informē viens 
no biedrības «Velo Iecava» 
dibinātājiem Reinis Lapiņš.

Kopā ar Reini komandā ir 
vēl pieci riteņbraucēji: Oskars 
Švāgers, Konstantīns Mališevs, 
Edgars Rumbenieks, Monta La-
piņa un Eduards Krumovics. 
Dalībnieku pamatnodarbošanās 
ir dažādas, bet nevienam tā nav 
saistīta ar sportu.

Komandas prioritāte ir kalnu 
divriteņu sacensības, iecavnieki 
startējuši tādos kalnu riteņbrauk-
šanas seriālos kā SEB MTB un 
Vivus MTB. «Tās šogad bija vis-
kuplāk pārstāvētās sacensības no 
mūsu komandas, 100 komandu 
vērtējumā ieguvām 37. vietu. Par 
godu Latvijas simtgadei startējām 
arī Vivus MTB 100 kilometru dis-
tancē šīs sezonas pēdējā posma 
ietvaros.

Mūsu komanda tika pārstā-
vēta arī citos ar riteņbraukšanu 
saistītos pasākumos: Latvijas Ri-

Iecavniekam – pasaules 
vicečempiona tituls 3x3 basketbolā

Sporta ziņas

2. oktobrī Lietuvas pilsētā Marijampolē norisinājās starptautiskās 
vieglatlētikas sacensības, kurās piedalījās vairāk nekā 600 dalībnieku 
no Lietuvas, Latvijas, Krievijas, tostarp 14 Iecavas novada sporta 
skolas «Dartija» vieglatlēti.  Rezultāti:
2003.-2004. g. dzim.
Gvido Miezers – 3. vieta 400 m (57,15 sek.)
2005.-2006. g. dzim.
Anna Gabriela Hofmane – 1. vieta augstlēkšanā (1,50 m)
Katrīna Klāsupa – 3. vieta lodes grūšanā (10,45 m)
Simona Gabrjune – 4. vieta 300 m (51,06 sek.)
Daniels Strautmanis – 1. vieta 600 m (1 min. 45 sek.), 3. vieta tāllēkšanā 
(4,88 m)
Rihards Pūķis – 1. vieta 60 m (8,27 sek. priekšskrējienā), 2. vieta tāllēkšanā 
(4,94 m)
Lauris Lapiņš – 2. vieta 1000 m (3 min. 21 sek.)
Niklass Kalniņš – 3. vieta augstlēkšanā (1,60 m)
2007. g. dzim. un jaun. 
Žanete Sinkovska – 1. vieta 600 m (2 min. 00,72 sek.)
Kārlis Daniels Lazda – 3. vieta tāllēkšanā (3,87 m)
Kristers Strautmanis – 2. vieta 60 m (9,33 sek.), 2. vieta 300 m (50,27 sek.)
Erlends Strautmanis – 4. vieta 600 m (2 min. 01 sek.) 

LJBL mini spēles
U12 un U13 vecuma grupas basketbolisti spēlēja Iecavā, Jelgavā un Saldū, 
informē Iecavas novada sporta skolas «Dartija» treneris Voldemārs Pārums.
4. oktobrī Iecava/Vecumnieki – Bauska
U12 34:42 (R. Stančiks 16, A. Jaunzems 6)
U13 47:34 (G. Hofmanis 14, N. Kalniņš 12, A. Karpovs 10)
5. oktobrī Jelgava - Iecava/Vecumnieki 
U13 30:48 (A. Karpovs 19, G. Hofmanis 10, M. Caune 7)
6. oktobrī Saldus - Iecava/Vecumnieki 
U12 45:17 (G. Filipsons un T. Līrums pa 4)
U13 25:32 (A. Karpovs 10, G. Hofmanis un N. Kalniņš pa 7) 

Skrējēji septiņās grupās sacentās «Iecavas rudenī 2018»
Sacensībās, kuras norisinājās 6. oktobrī Iecavas parkā, piedalījās  
78 dalībnieki. 2006. gadā dzimušajiem un jaunākiem zēniem un mei-
tenēm, jaunietēm, jauniešiem un sievietēm bija jāveic 2 km distance, 
savukārt 2001. gadā dzimušajiem un vecākiem jauniešiem, kā arī 
vīriešiem bija jāskrien 6 km. Jaunākie dalībnieki - vecumā līdz 6 ga-
diem - veica 300 m distanci, finišā par to saņemot saldumu balvas no 
Iecavas novada sporta skolas «Dartija» talismana - sunīša Darta.
Dalībnieki bija ieradušies no Rīgas, Salaspils, Jelgavas, Bauskas, 
Iecavas, Valkas, Vecumnieku, Ķekavas novada un Salgales pagasta.

Godalgoto vietu ieguvēji visās grupās:
Meitenes (2006. g. dz. un jaunākas)
1. vieta Melānija Zālīte (7:49) Ķekava;
2. vieta Anastasija Dzierkale (8:45) Jelgavas novads;
3. vieta Žanete Sinkovska (8:56) Iecava.
Jaunietes (2002.-2005. g. dz.)
1. vieta Emīlija Upmale (7:26) Jelgavas novads;
2. vieta Selīna Balakāne (7:45) Bauska;
3. vieta Sofija Mežkaze (8:02) Bauska.
Jaunietes un sievietes (2001. g. dz. un vecākas)
1. vieta Indra Zvejsalniece (7:02) Rīga;
2. vieta Enia Tīna Šusta (7:34) Iecava, 
3. vieta Dace Kalniņa (7:51) Jelgavas novads.
Zēni (2006. g. dz. un jaunāki) 
1. vieta Erlends Strautmanis (7:33) Iecava;
2. vieta Vladimirs Volkovs (7:36) Jelgavas novads; 
3. vieta Mārcis Šusts (7:48) Iecava.
Jaunieši (2002.-2005. g. dz.)
1. vieta Gvido Miezers (6:29) Iecava; 
2. vieta Matīss Sisenis (6:33) Iecava;
3. vieta Mārtiņš Lakstīgala (6:54) Bauska.
Jaunieši un vīrieši (2001. g. dz. un vecāki)
1. vieta Oskars Stāmers (19:58,2) Jelgava;
2. vieta Aksels Blanks (20:40,8) Salaspils; 
3. vieta Mārcis Ostelis (21:40,3) Jelgava.
Tika pasniegtas balvas arī sacensību vecākajai dalībniecei Veltai 
Brucei, bet par augstvērtīgu rezultātu un izcīnīto 5. vietu, astoņu 

gadu vecumā startējot pie četrus gadus vecākiem dalībniekiem, balvu 
saņēma  Aksels Ķuzis. Paldies visiem sacensību dalībniekiem, organi-
zatoriem un tiesnešiem! 

Beata Logina

Iecavnieks Linards Jaunzems 
pārstāvēja Latviju U23 vecuma 
grupā, kopā ar komandas 
biedriem turnīrā izcīnot sudraba 
medaļas.

No 3. līdz 7. oktobrim Ķīnas 
pilsētā Ksiaņā risinājās pirmā 
U23 Pasaules kausa izcīņa, kurā 
piedalījās 20 vīriešu un 20 sievie-
šu komandas, informē Latvijas 
Basketbola savienība. Latvija tika 
pārstāvēta vīriešu turnīrā ar izlasi, 
kurā spēlēja Linards Jaunzems, 
Roberts Pāže, Armands Ginters 

un Nils Ozoliņš. Izcīnījuši 1. vietu 
apakšgrupā, Latvijas basketbolis-
ti ceturtdaļfinālā uzvarēja Slovē-
niju ar rezultātu 21:10, pusfinālā 
uzvarēja Franciju ar 21:14, taču 
finālā ar 18:21 piekāpās Krievijas 
komandai. Finālspēlē L. Jaunzems 
guva piecus punktus.

Linards ir Iecavas novada spor-
ta skolas «Dartija» absolvents un 
BK «Dartija» bijušais spēlētājs. Pē-
dējos piecus gadus spēlējis Latvijas 
Universitātes komandā un pērn bi-
jis tās līderis. 

publicitātes foto

«Velo Iecava» aizvadījusi 
pirmo sezonu

teņbraucēju vienības braucienā, 
Bauskas Velo rudenī un Iecavas 
Velo knipsī.

Kopumā sezona ir aizvadīta 
veiksmīgi, bez lielām tehniskām 
ķibelēm un bez sāpīgiem kritie-
niem, paldies arī mūsu koman-
das atbalstītājiem un sponsoriem  
SIA «Ceļu Tīkli», «AM Parts» un 
«Dion Sportlab»». 

Komandas kopējais nobrauk-
to kilometru skaits 2018. gadā ir 
8335,63. Aktīvākais dalībnieks 
nobraucis 2456 kilometrus. 

Nākamajā gadā «Velo Iecava» 
aktīvisti vēlētos organizēt riteņ-
braukšanas sacensības Iecavā, 
lai popularizētu velosportu un 
veselīgu dzīvesveidu. Sacensības 
plānots organizēt, iesaistot gan 
Iecavas, gan blakus novadu iedzī-
votājus.

«Nākamajā sezonā ceram arī 
komandai piesaistīt papildu in-
teresentus - velo braucējus - no 
Iecavas novada. Visi interesenti 
laipni aicināti sazināties ar mūsu 
Facebook lapas www.facebook.
com/veloiecava starpniecību,»  
aicina Reinis Lapiņš. 

no biedrības albuma
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Reklāma un sludinājumi : : : Aicina darbā : : : Kultūras namā

 Smilts, grants, šķembas, 
melnzeme, kūtsmēsli, kūdra. 

      PAKALPOJUMI:
◊  pašizgāzēji, konteineri
◊  ķēžu ekskavators, buldozers 
◊  universālais ekskavators 
◊  mini iekrāvējs Bobcat
◊  mini ekskavators (3,5 t)                      

 Tālr. 29457686.

Aizsaulē aizgājuši
Dzintra Grīnberga (23.09.1947.-04.10.2018.)
Juris Mediņš (24.03.1956.-05.10.2018.)
Edīte Šuplinska (11.06.1956.-07.10.2018.)

 Vairs manis neesot,
 Ak, neticiet, es esmu
 Ar jums, starp jums
 Ar maigo ziedu dvesmu,
 Ik rasas pilienā, kas saulē lās,
 Gan jūsu sirdīs, domās, atmiņās...    /I. Rudene/

 Skumju brīdī esam kopā ar EDĪTES ŠUPLINSKAS
 tuviniekiem.
  Dzimtmisas pamatskolas kolektīvs

Izsakām visdziļāko 
līdzjūtību Ritai, 

māsu mūžībā pavadot.

Dimzukalna iedzīvotāji

Līdzjūtība

Dažādi : : :
Zemes apstrāde: aršana, disko-
šana, vagošana, mazdārziņu 
frēzēšana, teritorijas appļau-
šana, planēšana ar buldozeru. 
Transporta pakalpojumi ar 
traktoru: iekraušana, izkrauša-
na, melnzemes piegāde. 
Zemes sagatavošana piemājas 
mauriņa izveidošanai.  
Tālr. 29555118.

Jāņa Zīvārta piemiņas 
turnīrs ZOLĪTĒ risināsies 

Iecavas kultūras namā  
27. oktobrī no plkst. 10.00. 
Pieteikšanās no plkst. 9.30. 

Dalības maksa 10 EUR.

13. oktobrī plkst. 20.00 
Skolotāju dienas BALLE.

SIA «SKUJENIEKI»
pārdod dažādu veidu malku,

t. sk. skaldītu malku.
Tālr. 26445095.

SIA «Pie Tatjanas»  
(reģ. Nr. 40003149382) aicina 
darbā pārdevēju veikalā «Lats» 
Baldones ielā 28. 
Tālr. 22307574.

SIA «EKO KOKSNE»  
(reģ. Nr. 53603050231) aicina 
darbā malkas skaldīšanas  
iekārtas operatorus ražotnē 
Iecavā. Tālr. 20608888.

Dienas centrā «Iecavnīca» 
ceturtdienās atsākas tikšanās 

māmiņām, kuru mazuļi vēl 
neapmeklē bērnudārzu. 

Pirmā tikšanās reize ceturtdien, 
18. oktobrī, plkst.11.00. 

Sarunā pie tējas tases kopā 
pārrunāsim vēlmes un iespējas. 

Reizi mēnesī piedāvāsim 
vieslektores nodarbības par vecāku 

un bērnu saskarsmi. 

• Atgādinām, ka otrdienās tiekas 
senioru domubiedru grupas: 

plkst. 10.00 - dāmas, 
plkst. 16. 00 - kungi. 

• Trešdienās plkst. 10.00 Iecavas 
kultūras namā deju kolektīvs 

«Kamenes» aicina dejas draugus. 

• Piektdienās plkst. 10.00 aicinām 
pievienoties cilvēkus 

ar īpašām vajadzībām. 
Papildinformācija:  Ilva (29116989) 


